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VÄSTERÅS STAD

MINNESANTECKNINGAR

Stadsledningskontoret

Kommunala rådet för funktionshinderfrågor

Mötesinformation
16 maj 2024, Kl. 13:00 -15:15
Kommunstyrelsesalen

Närvarande ledamöter
Magnus Johansson (S), Ordförande
HawarAsaiesh (V), GSN/NIFF
Tina Sunderman, DHR
Umka Zurkhaeva, VIP
Sandra Löfgren, RBU
Nilla Kuul(KD), KN
Marie Brandstedt (M), NF

Frånvarande ledamöter 
Margareta Hallner, FUB 
John Balci, SRF 
Jonathan Taki (C), NF 
Ove Löfgren, HRF 
Roger Haddad (L), UN 
Ingmarie Bjurstedt (SD)

Närvarande ersättare
Ann-Sofie Blomberg, FUB/Klippan 
Monica Turner, Autism Asperger 
Eira Gunnarsson, NRH/RTP 
Anna Bärneskär, Neuroförbundet

Närvarande tjänstepersoner
Helene Karlsson, strateg 
Linn Persson, strateg 
Pernilla Carol, registrator/sekreterare

§ 1 Mötets öppnande
Ordförande Magnus Johansson förklarar mötet öppnat.

§ 2 Justering av minnesanteckningar
Monica Turner utses att jämte ordföranden justera minnesanteckningarna.

§ 3 Fastställande av föredragningslista
Föredragningslistan fastställs.
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§ 4 Information om EU-valet 2024 Bilaga 1
Mikael Stenås och Erica Reichstein Nitka från valkansliet informerar om EU-valet. Vid 
förtidsröstning i stadshuset kan man få valsedeln uppläst i hörlurar. Västerås hade vid förra 

valet flest ambulerande röstmottagare i hela landet, ca 560 personer använde sig av 
tjänsten. I jämförelse med Örebro som hade ca 30 personer som använde sig av denna 

tjänst.

Rådet diskuterar om att valsedlar lämnas ut utanför vallokaler och om behovet av 

ledsagning täcks upp under just denna period. I Stockholm står valnämnden för kostnaden 

för ledsagning. Provröstning på Råby har genomförts. Information finns på 

överförmyndarnämnden och Västerås stads hemsida.

§ 5 Möjligheter och utmaningar för personer med funktionsnedsättning på arbetsmarknaden 
Stryks från dagordningen och kommer att tas med i kommande möte.

§ 6 Information från Funktionsrätt om samverkansgrupperna Bilaga 2
Monica Turner informerar om samverkan med BUF och Funktionsrätt Västerås. Rådet 

diskuterar skolskjuts och upphandling av tjänsten, bra kravspecifikation finns men det är 

dålig uppföljning av om kraven uppfylls. Magnus Johanson och Lars-Erik Nordin har ett möte 

med Kollektivtrafikmyndigheten (KTM) efter sommaren där de ska diskutera detta då 

Teknik- och fastighetsförvaltningen (TFF) är beställare av färdtjänst. Rådet diskuterar 
utbildningsinsatser för att säkerställa att kraven efterlevs. Även föräldrastöd och 

stadsbidrag diskuteras.

Ann-Sofie Blomberg undrar om det finns någon koll på personer som inte har någon 

sysselsättning. Marie Brandstedt svarar att de ska fångas upp och få information om vilka 

alternativ som finns. Marie och Magnus tar med frågan till kommande möte. 

Samverkansgrupper fungerar bra var för sig men vi behöver titta på övergripande 

samverkan. Hur gör andra kommuner? Vilka frågor ska vi jämföra med annan kommun? På 

frågan om AU ska diskutera detta var svaret att alla tyckeratt det vore bra.

§ 7 Rapport från nämnderna
Politiker som deltar i rådet informerar om aktuell information från nämnderna de är med i.

Nämnden för personer med funktionsnedsättning - Magnus Johansson
Vi kommer att behöva titta på våra utomkommunsplaceringar. Vi får inspel vid 

verksamhetsbesök om att om det fanns fler specialpedagoger så skulle det kunna minska 

behovet av utomkommunsplaceringar. Vi har fått synpunkter från funkisrörelsen att vi 
behöver titta på placeringar av gruppbostäder ur ett tillgänglighetsperspektiv.

Förutsättningarna behöver vara lika bra oavsett var i kommunen man bor. Vi har också fått 
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medskicket att det kan finnas bostäder som behöver ligga utanför sammanhållen 

bebyggelse men då rör det sig inte om bostäder enligt LSS.

Kulturnämnden - Nilla Kuul

KlFF och NIFF har en massa sommarlovsaktiviteter som riktar sig till barn och unga. Jag har 

kollat huruvida dessa är anpassade för de med speciella behov eller hinder. De aktiviteter 

som särskilt vänder sig till funktionshindrade är de som ordnas av DHR och FUB, dessa finns 

ganska långt ner på Västerås stads hemsida, strax före skridskobilden. Många av de andra 

aktiviteterna kan också passa, beroende på vilket funktionshinder man har.

Kulturnämnden har också gett förvaltningen i uppdrag att genomföra en Konstbiennal/open 
art i Västerås sommaren 2025. Den anordnas varje år i Örebro och ett samarbete med dem 

skulle göra att vi har biennalen nästa år. Kulturnämnden ska åka till Örebro på studiebesök i 
sommar och jag tar ansvaret att se till att vi har funkisperspektivet med oss.

Grundskolenämnden/Nämnden för idrott, fritid och förebyggande - Hawar Asaiesh 
Sommarlovsaktiviteter finns publicerade på Västerås stads hemsida. Lyften på Lögarängen 

har förstörts och ska åtgärdas. QR kod och hjälpmedel finns att tillgå i kiosken.

Grundskolenämnden ska kolla upp platserna för barn med autism på en förskola på Bäckby.

Rådet ställer frågor till politikerna utifrån vad de har rapporterat.

§8 Övriga frågor

Inga övriga frågor.

Sammanträden och arbetsutskott 2024

Onsdag 12 juni - 09-?QQ—16^00 (temadag)

Temadagen genomförs i höst

Fredag 20 september - 13:00 - 16:00

Torsdag 28 november - 13:00 - 16:00

Pernilla Carol

Sekreterare

Magnus Joh 

Ordförande
Monica Turner

Justerare
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EU-valet 2024
Vallokaler / Röstningslokaler

92 Valdistrikt/Vallokaler

14 Röstningslokaler
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Vallagen
- Vallokaler

- 20 § Varje kommun ska se till att det finns lämpliga lokaler som kan användas 
som vallokaler och som i fråga om lokalisering, tillgänglighet och öppethållande 
ger väljarna goda möjligheter att rösta.

- För varje valdistrikt ska det finnas en vallokal.

- En vallokal ska vara tydligt avgränsad och även i övrigt lämpad för ändamålet så 
att väljare inte hindras eller störs under röstningen. Den ska inte ha anknytning till 
en viss politisk sammanslutning och den bör inte ha sådan anknytning till en viss 
religiös sammanslutning eller till ett visst företag som kan påverka väljaren i 
samband med röstningen.
Lag (2014:301).

Valmyndigheten
Valmyndigheten rekommenderar följande kriterier och egenskaper gällande 
lämpliga röstmottagningsställen. Kriterierna är listade utan inbördes ordning. 
- Tillgänglighet för personer med funktionsnedsättning  
- Lokalens förutsättningar att underlätta för väljarna att rösta  
- Geografiskt avstånd för väljaren  
- Praktisk placering, t.ex. närhet till annan service  
- Lokalens förutsättningar vad gäller trängsel och köer  
- Möjligheter till avgränsning, avskärmning och avskildhet  
- Väljaren ska uppfatta lokalen som värdeneutral  
Kravet om förbud mot propaganda måste alltid kunna upprätthållas. 
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Vallokaler och Röstningslokaler

• Vi använder Myndigheten för delaktighets checklista när vi 
inspekterar kommande Vallokaler och Röstningslokaler.

Olika sätt att Rösta

- I din Vallokal på Valdagen

- Förtidsrösta i Röstningslokal (Var som helst i Sverige)

- Rösta från utland (på ambassader och brevröstning)
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Olika sätt att Rösta
- Rösta med bud

Du kan rösta med bud om du på grund av hög ålder, sjukdom eller 
funktionsnedsättning om du inte själv kan ta dig till din vallokal eller en 
röstningslokal. 

Då kan din make, maka eller sambo, din eller din makes, makas eller 
sambos barn, barnbarn, föräldrar eller syskon vara bud. 

Om det finns någon som yrkesmässigt eller på liknande sätt ger dig vård 
eller brukar hjälpa dig kan den personen också vara bud.

Olika sätt att Rösta

- Röstning genom ambulerande röstmottagare

Väljare som på grund av sjukdom, funktionsnedsättning eller ålder 
inte själva kan ta sig till ett röstmottagningsställe får om de begär 
det lämna sina valsedlar till ambulerande röstmottagare.

7

8



2024-06-17

5

Vi tar hjälp för att bli bättre

Information från Överförmyndaren till förvaltare 
och gode män

- Den 9 juni är det val till EU-parlamentet. 

- Som god man eller förvaltare ska du se till att din huvudman får 
möjlighet att rösta. Om du som god man eller förvaltare får 
huvudmannens röstkort hemskickat till dig är det viktigt att du 
lämnar röstkortet till huvudmannen.

- Observera att du som god man eller förvaltare aldrig kan rösta 
för din huvudmans räkning. 
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Frågor?
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Samverkan med 
BUF och  

Funktionsrätt 
Västerås 

Samverkan Arbetsmarknad finns inte idag 
Vi saknar att ha samverkan i denna grupp med Arbetsmarknad

• Särskild skolskjuts  vid behöv diskuterar vi denna frågan 

• Grundskola, anpassad grundskola 

• Gymnasieskolan, anpassad gymnasieskola 

• Vuxenutbildning och stöd, anpassad utbildning 

• Förskola

1

2



2024-06-17

2

Särskild skolskjuts

• Skolskjuts och arbetsresor samordnas inom samma avtal. 

• Olika forum finns där behovet diskuteras. 

• Färre resor görs, men behovet av fler bilar som utförs tjänsterna ökar.

• KTM har även haft problem att klara av planeringen pga sjukdom

Grundskola, anpassad grundskola
• Ofrivillig skolfrånvaro: problematisk skolfrånvaro

Läget i september 2023 det finns 65 elever med 90% frånvaro i åldern F-6, 
i åk 7-9 är siffran 37 elever. Frånvaro 40% upp till 90% F-6 finns 149 elever, inom åk 7-
9 finns 309 elever. Siffrorna är enbart från de kommunala skolorna.

• Utbildning har tagits fram för elevassistenter som behöver mer kunskap för att kunna 
utföra sitt jobb behövs för personal inom den anpassade gymnasieskolan.

• Funktionsrättorganisationen har genom undersökningar fått fram att 87% av lärare i den 
anpassade skolan inte har behörighet. 

• Vi har försökt att få till en träff med skolpsykologerna många har blivit informerade att 
dom behöver ta bort diagnosen IF (intellektuell funktionsnedsättning). 
Gäller barn, ungdomar som har många diagnoser Autism, ADHD språkstörning med mera.  
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Gymnasieskolan, anpassad gymnasieskola 

• Om-och nybyggnationen av Carlforsska. Lidmanska flyttar in under våren i 
Carlforsska i de nya lokalerna, då högskolan vill ha tillbaka sina lokaler. 

• Tittar även på resursskola för gymnasiet. Det finns ett verktyg som man via 
kan kolla närvaro. Anpassade gymnasiets elever har en närvaro på 83%, 
17% frånvaro, varav majoriteten anmäld frånvaro. 

• Det skiljer mellan skolor och klasser. Genom verktyget kan man kolla detta 
ner på klassnivå, men även individnivå och ämnesnivå. I den ordinarie 
gymnasieskolan har man 14% frånvaro. Det är inte bra siffror, eleverna 
behöver vara i skolan för att de ska nå kunskapsmålen.

Vuxenutbildning och stöd, anpassad utbildning

• Rainer redogjorde för situationen kring nya lokaler för KSAU-gruppen på 
Ryttersborg. Halva huset på bottenvåningen är till för Jensens grundskola och 
andra för staden. 

• På nedre botten finns tre klassrum som ger möjligheter för KSAU att använda. 
Lokalerna är till 90% bra, däremot finns frågetecken kring hämta/lämnazon. Två 
förslag har funnits, där det som är allra bäst för verksamheten inte gillas av 
fastighetsägaren och av TFF. 

• Eleverna behöver få säga sitt, vilket ska hållas i nästa vecka. En assistent kommer 
att anställas för att hjälpa eleverna med olika göromål samt följa med till 
hämta/lämnazonen.
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Förskola

• Det finns två avdelningar för barn med autism på en förskola på Bäckby. Det finns sex 
barn på varje avdelning. De platserna räcker inte för att täcka behovet. 

• Staden utreder just nu om avdelningarna ska finnas eller inte. Av det skälet 
marknadsförs de inte. 

• Lyfter också frågan kring att föräldrar inte får info om att de speciella avdelningarna 
finns. Åsa lyfter möjligheten till att få input i arbetet från Funktionsrätt. Generellt sett 
finns det barn med autism på samtliga förskolor.

Föräldrastöd 

• Övrig fråga från Funktionsrätt Västerås: det finns inget stöd för föräldrar att 
få. För ett antal år sedan fanns ett projekt som hette Samför, där det ingick en 
rad aktörer i arbetet med och kring att erbjuda ett stöd till föräldrar.

• Ett riktat stöd till föräldrar med barn med funktionsnedsättning behövs. 

• Eskilstuna kommun har en nyinrättad funktion koordinator som erbjuder det 
här. Vi lyfter behovet av att den här funktionen behövs i staden. 

• KIFF som har fått ett särskilt stadsbidrag som är öronmärkt för ett utvecklat 
föräldrastöd
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Föräldrastöd förslag om behov 

barn 
familj 

anhöriga

föreläsningar

anhörig
grupper

träffar 
små 
barn

familj
grupper

Föräldrar har många kontakter 30 – 90 kontakter
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Vi har möten 2 gånger om året

Frågor? 

Monica Turner och Margareta Hallner deltar på samverkan med BUF. 
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